
Mózes pedig ezt mondta: Mutasd meg nekem dicsőséged! Az Úr 

így felelt: Arcomat nem láthatod, mert nem láthat engem 

ember úgy, hogy életben maradjon. Van egy hely nálam: állj ide 

a kősziklára! És amikor elvonul dicsőségem, a kőszikla 

hasadékába állítalak, és betakarlak a kezemmel, amíg el nem 

vonulok. Azután elveszem a kezemet, és megláthatsz hátulról. 

Az arcomat azonban senki sem láthatja. 2Móz 33, 18-23 
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Ki ne találtokozott volna olyan emberrel, aki azt mondta: én csak 

abban hiszek, amit látok. Istenben azért nem hiszek, mert nem láttam, 

és senki sem látta. Amióta ember az ember, azóta talán mindig is 

foglalkoztatta a kérdés: hogyan néz kis az Isten? 

Érthető Mózes kívánsága is a fenti igében, hogy meglássa Istent. Nem 

hitetlenségből fakad ez a vágya, hanem abból, hogy szeretné jobban 

megismerni. Hallotta bár Isten hangját, de Mózes többet akart. 

És milyen megértő az Isten! Tudja, érti, hogy Mózesnek, a pusztában 

vándorló népnek, az embernek, nekünk is szükségünk van jelre, 

látásra, hogy el ne veszítsük a hitünket. Ezért nem utasítja vissza a 

kérést. De egy kicsit módosítja, ahogy a fenti igében olvashattuk. 

Miért? 

Mózes nem tudja, hogy pontosan mit kér. Isten dicsőségét, igazi lényét 

akarja látni, de nem tudja, hogy mit jelent Isten dicsősége. Isten 

dicsőségében ugyanis az ő szentségét, bűnt gyűlölő, elítélő, bűnt 

megsemmisítő hatalma is benne van. Ha így, ezzel együtt látná meg 

Mózes, vagy bárki más Istent, abba belepusztulna. Isten ezért 

kevesebbet mutat meg magából: csak a jóindulatát, a jóságát.  



Azért, hogy még jobban megértsük, egy példát mondok. Ha valaki közel 

megy egy magas feszültségű vezetékhez, belehal. Az a néhány tízezer 

volt agyoncsapja, szénné égeti. De ez az áram transzformálva a 

háztartásainknak, mindennapi életünknek elengedhetetlen tartozéka. 

Tudom, furcsa, mégis jó hasonlat ez. Kifejezi, hogy Isten végtelen 

dicsőségét és szentségét (ami nekünk kibírhatatlan feszültség) 

számunkra átformálva jóságában mutatta meg nekünk. Istennek ez a 

jósága az ő Fia, Jézus. Isten őbenne mutatta meg nekünk önmagát. 

Jézus maga is ezt mondja tanítványainak, amikor azt mondja: aki 

engem látott, látta az Atyát. Jézusban meglátjuk az Isten jóságát, 

szeretetét, megbocsátását, tisztaságát, irgalmasságát. Jézusban 

meglátjuk Istent, mint mennyei Atyánkat. 

Jézusban látható az Isten dicsősége. Látható volt születésekor, és akik 

látták és hittek, leborulva dicsőítették, mint a pásztorok és a napkeleti 

bölcsek. Látható volt gyógyításaiban, csodáiban, amiket mindig a 

rászorulókért tett, és akik látták és hittek, dicsőítették Istent. Látható 

volt nagypénteken, amikor vállalta a szenvedést és a kereszthalált, és 

akik látták és hittek – igaz nem sokan -, dicsőítették Istent. És láthatóvá 

vált húsvétkor, a feltámadás után, és akik látták és hittek, örültek, 

ujjongtak és dicsőítették az Istent. Jézus egész élete, szavai, tettei, 

halála és feltámadása nem más, mint Isten dicsősége, amely elvonul 

előttünk.  

Hogy néz ki Isten? Nem tudom. Mi a Szentháromság titka? Nem 

tudom. Nem tudom, milyen az Isten. De tudom, hogy kicsoda az Isten. 

Ő a Teremtőm, aki az életet adta nekem. Ő a Megváltóm, aki életét 

adta azért, hogy nekem örök életem lehessen a mennyországban. Ő az 

életem forrása és formálója. Saját életemben, eseményekben, belső 

indíttatásaimban látom azt az Istent, aki vele jár Mózessel, a népével, 

és velünk is velünk jár. 

Aki hisz Jézusban, az benne meg fogja látni az Istent. 

Ámen! 


